

January 8, 2021

**Office of the President**

1050 KANEFF TOWER  
4700 KEELE ST.  
TORONTO ON  
CANADA M3J 1P3  
T 416 736 5200  
[www.yorku.ca/president](http://www.yorku.ca/president)

**A Statement from York University President and Vice-Chancellor Rhonda Lenton  
on the First Anniversary of the Flight 752 Tragedy**

Today, on the first anniversary of the downing of Ukraine International Airlines Flight 752, the York University community remembers the victims of this tragic event, including three of our own students:

- Sadaf Hajiaghavand, an upper-year student in York's Bachelor of Human Resources Management program;
- Pegah Safar Poor Koloor, a first-year Faculty of Science student, studying biology;
- Masoud Shaterpour Khiaban, who was about to begin his studies in the Post-Graduate Certificate in Business Administration program at the School of Continuing Studies.

York is one of many Canadian education institutions that suffered losses on the flight, which claimed the lives of all 176 people on board, including dozens of students, staff, faculty and alumni committed to higher education and to making a positive impact in their communities and around the world.

To honour their memory, in February of last year, York established an [Iranian Students Memorial Award](#), which will help support students who have been active in the Iranian community as they pursue higher education.

In addition to this, last month, Ontario's Ministry of Colleges and Universities provided York with \$30,000 to award [three dedicated \\$10,000 scholarships](#) for the 2020–21 academic year. In remembrance of Sadaf, Pegah and Masoud, one scholarship will be awarded to a student in the Bachelor of Human Resources program in the Faculty of Liberal Arts and Professional Studies, one to a student majoring in biology in the Faculty of Science, and one to an undergraduate student who successfully completed the York University English Language program in the School of Continuing Studies.

On behalf of York University, I extend my heartfelt condolences to the family and friends of all of the victims of Flight 752, and to the many York community members who share in our grief today as we commemorate the first anniversary of this tragic event.

Sincerely,

Rhonda L. Lenton  
President and Vice-Chancellor



8 janvier 2021

**Déclaration de Rhonda Lenton, présidente et vice-chancelière de l'Université York, à l'occasion du premier anniversaire de la tragédie du vol 752**

La journée d'aujourd'hui marque le premier anniversaire de l'écrasement du vol 752 de la compagnie Ukraine International Airline et l'Université York se souvient des victimes de cette tragédie, dont trois de ses étudiants :

- Sadaf Hajiaghavand était un étudiant d'année supérieure dans le programme de baccalauréat en gestion des droits de la personne de York;
- Pegah Safar Poor Koloor, étudiante de première année de la Faculté des sciences, étudiait la biologie;
- Masoud Shaterpour Khiaban allait commencer ses études dans le programme de cycle supérieur en administration des affaires de l'École de formation continue.

York fait partie de plusieurs établissements canadiens d'enseignement touchés par cette tragédie qui a coûté la vie aux 176 passagers à bord. Des dizaines d'étudiants, de membres du personnel et du corps professoral et de diplômés voués à l'enseignement supérieur et désireux d'avoir un impact positif dans leurs communautés et dans le monde entier figuraient parmi les victimes.

Pour leur rendre hommage, York a créé en février dernier la [bourse commémorative pour les étudiantes et étudiants iraniens](#) qui appuiera les étudiants engagés activement dans la communauté iranienne durant leurs études supérieures.

De plus, le mois dernier, le ministère des Collèges et Universités de l'Ontario a accordé un montant de 30 000 \$ à York afin que l'Université décerne [trois bourses d'études de 10 000 \\$](#) chacune pour l'année académique 2020-2021. En mémoire de Sadaf, de Pegah et de Masoud, une bourse sera attribuée à un étudiant ou une étudiante du programme de baccalauréat en ressources humaines de la Faculté d'arts libéraux et d'études professionnelles, une autre à un étudiant ou une étudiante en biologie de la Faculté des sciences et une autre à un étudiant ou une étudiante de premier cycle ayant réussi le programme d'anglais universitaire de York dans le cadre de l'École de formation continue.

Au nom de l'Université York, je présente mes sincères condoléances aux familles et aux amis de toutes les victimes du vol 752, ainsi qu'aux nombreux membres de la communauté de York qui partagent notre peine aujourd'hui, alors que nous commémorons cet événement tragique.

Veuillez agréer mes sincères salutations,

Rhonda Lenton  
Présidente et vice-chancelière